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Datum  4-4-2023 

Fractie Dorpsbelangen 

Onderwerp Overleg regio rivierenland 

 
Op 23 maart is er, volgens berichtgeving in de pers overleg geweest over de komst van 886 

asielzoekers naar de Regio Rivierenland. 

Dorpsbelangen West Betuwe heeft hierover de volgende vragen. 

 

 

Vraag 1 

Wat is de status van dit overleg 

 

Antwoord 

Eind 2022 zijn de transitieplannen vanuit de veiligheidsregio’s aangeleverd bij de provinciale regietafel 

(hierna: PRT). Wij hebben u over de gewijzigde governance rondom asiel- en vluchtelingenopvang 

geïnformeerd in de raadsinformatienota van 7 maart (2023IN014, aanpak opvang vluchtelingen). Het 

werkgebied van de Veiligheidsregio Gelderland-Zuid is conform de afspraken hierover in het 

bestuurlijk overleg opvang opgedeeld in twee subregio’s, namelijk het Rijk van Nijmegen en 

Rivierenland. Het overleg in deze subregio’s wordt door de voorzitter, die lid is van de PRT, aan dat 

PRT teruggekoppeld. Het subregionale overleg is een afstemmingsoverleg aangaande de wettelijke 

taakstellingen en de te verwachten opgaven op basis van de aanstaande zogenaamde spreidingswet 

(formeel: Wet gemeentelijke taak mogelijk maken asielopvangvoorzieningen). 

 

Vraag 2 

Vloeit dit overleg voort uit het voornemen tot het invoeren van de zogenoemde spreidingswet? 

Zo ja, is het college bekend met de bezwaren vanuit de Raad van State met betrekking tot deze 

voorgenomen wet? 

Zo nee, waar komt dit overleg dan uit voort? 

 

Antwoord 

Ja, het college heeft via publicaties in de media en VNG kennis genomen van de strekking van het 

advies van de Raad van State over het genoemde wetsvoorstel. Het kabinet heeft in een Nader 

Rapport gereageerd op dit advies. Het wetsvoorstel is op 27 maart 2023 bij de Tweede Kamer 

ingediend. 

Het overleg houdt enerzijds verband met de aankondiging van wettelijke maatregelen. Ook los van 

deze maatregelen is er behoefte aan afstemming op (sub)regionaal verband. 
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Vraag 3 

Is het college bekend met de gevoeligheden in onze gemeente op dit gebied? 

Zo ja, wordt hier rekening mee gehouden? Bij het verlenen van vergunningen voor evenementen wordt 

nog steeds verwezen naar de catastrofale gevolgen van het ongeluk in Haaksbergen, gezien de 

emoties in de kern Geldermalsen zouden wij het ook gepast vinden als hier rekening mee wordt 

gehouden  en dit niet gebagatelliseerd wordt. 

 

Antwoord 

Ja, het college is zich zeer bewust van de gevoeligheden in de gemeente, gelet op het verloop van de 

discussies eind 2015 en de evaluatie en dialoog in 2016. Daarom willen wij in onze communicatie en 

ons handelen zeer voorzichtig te werk gaan. 

 

Vraag 4 

Is het college het eens met het feit dat dit probleem wel erg makkelijk “over de schutting van 

gemeenten wordt gegooid”? 

Antwoord 

Op 26 augustus 2022 hebben de Rijksoverheid, het IPO namens de provincies en de VNG namens de 

gemeenten bestuurlijke afspraken gemaakt over de gezamenlijke inspanningen om de problematiek 

van het aanmeldcentrum in Ter Apel op te lossen. Wij hebben u hierover geïnformeerd in de 

raadsinformatienota, die is besproken op 14 september 2022 (GZDGWB/462975)Met u zijn wij van 

mening dat deze situatie voor een deel te maken heeft met falend Rijksbeleid.  

 

Vraag 5 

Is het college het met ons eens dat het wellicht beter zou zijn om eerst  de nieuwe politieke realiteit in 

te laten dalen alvorens op een dergelijk beladen onderwerp beslissingen te nemen? 

 

Antwoord 

Wij benadrukken dat er nog geen enkele beslissing genomen is. We houden ons aan de 

uitgangspunten vluchtelingenaanpak zoals we die hebben verwoord in de raadsinformatienota van 7 

februari (2023IN014). Het (sub)regionale overleg is bedoeld afstemming te zoeken. Dit onder de 

uitdrukkelijke bevestiging van het uitgangspunten dat alleen colleges en/of gemeenteraden 

beslissingen nemen over het al dan niet realiseren van opvangvoorzieningen. In de eerder genoemde 

raadsinformatienota (2023IN014) gaven we aan graag met de raad in gesprek te gaan over de wijze 

waarop we het proces voor de uitvoering van deze nieuwe wettelijke taak vormgeven. 
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Vraag 6 

Wij lezen in het artikel in de Gelderlander dat 13 april gesproken wordt over de verdeling tussen de 

acht gemeenten van de Regio Rivierenland. Ook zien wij in het zelfde artikel dat het college van  Buren 

voor 13 april gaat overleggen met de gemeenteraad van Buren.  

Onze vraag is wanneer de gemeenteraad van West Betuwe over dit onderwerp wordt bijgepraat en 

wanneer zij daar een mening over kunnen vormen. Zeker gezien de discussie in de raad over de 

crisisopvang in onze gemeente afgelopen herfst lijkt ons dat dit op korte termijn geagendeerd behoort 

te worden. Ook omdat wij in hetzelfde artikel lezen dat de regio op 15 mei al concrete plannen wil 

indienen bij de provincie. 

 

Antwoord  

De weergave in het artikel is voor een deel ontleend aan de raadsbrief van het college van Buren aan 

de gemeenteraad. Het klopt dat er op 15 mei een bijeenkomst van de PRT is gepland. Dit is een eerste 

bestuurlijk overleg waar over de stand van zaken van de (sub)regionale overleggen zal worden 

gerapporteerd. De stelling in dat artikel dat de regio concrete plannen wil indienen klopt niet. 

Wij zullen u over de voortgang van het overleg op de gebruikelijke manier voor middel van 

raadsinformatienota’s blijven informeren. Indien er besluitvorming van de raad aan orde is, leggen wij 

de gemeenteraad vanzelfsprekend een raadsvoorstel voor. 

 

Vraag 7 

Kan het college aangeven wat zij verwachten van het (europees-)overleg over het indammen van de 

asielstromen? Met andere woorden lopen wij niet veel te ver vooruit op te nemen beslissingen. Dit 

omdat wij ook lezen dat een eventuele spreidingswet op zijn vroegst pas over twee jaar kan worden 

ingezet. 

Antwoord  

Wij vinden het niet op onze weg liggen een verwachting uit te spreken over resultaten van 

internationaal overleg. 

Afgaande op de officiële informatie van het Kabinet gaan wij uit van een verwachte inwerkingtreding 

van nieuwe wetgeving per 1 januari 2024. Zoals bij diverse wetgevingstrajecten gebruikelijk is, 

bereiden wij ons voor op een nieuwe gemeentelijke taak. 

 

 

 


